

EEX to launch TTF Natural Gas Month (\$/MMBtu) Futures

Dear Trading Participants,

The European Energy Exchange (EEX) will expand its product offering on the EEX Gas derivatives markets with the introduction of financially settled EEX TTF Natural Gas Month (\$/MMBtu) Futures from Monday, **15th April 2024**.

This new product will complement EEX's existing JKM LNG Natural Gas Futures and provide customers with an expanded LNG related offering.

Product setup

The new products will be available at EEX for order book trading and trade registration as follows:

New EEX TTF USD Natural Gas Financial Futures

EEX Short Code	Name
LTF	EEX TTF Natural Gas Month (\$/MMBtu) Futures

Further details on the new products can be found on the EEX website in the EEX Contract Specification and in the EEX product code list.

Trading hours and settlement window

The new products will be available for trading on all EEX Gas Future Exchange Days from 08:00 to 18:00 CE(S)T.

The determination of the daily settlement prices (settlement window) for the new EEX TTF Natural Gas Month (\$/MMBtu) Futures will take place between 5:00 pm – 5:15 pm CE(S)T.

Transaction fees

The following standard transaction fees apply according to the [EEX AG price list](#) and [ECC price list](#).

Product	EEX Fees	ECC Fees	ECC Expiry Fees	Total Fees
EEX TTF Natural Gas Month (\$/MMBtu) Futures	7.00 \$/lot*	3.00 \$/lot*	1.00 \$/lot*	11.00 \$/lot*

*1 lot = 10,000 mmbtu

Admission/Product Assignment

Trading participants who are already admitted for the existing EEX JKM Liquefied Natural Gas Futures (USD) will be able to trade EEX TTF Natural Gas Month (\$/MMBtu) Futures as soon as the access has been granted in the EEX trading system and will receive a respective updated notification letter once the product assignment has been completed.

Trading participants who are currently not admitted for EEX JKM Liquefied Natural Gas Futures (USD), will need to contact the EEX Customer Care team (membership@eex.com or +33 1 70 36 33 42).

Clients not yet active on EEX are invited to start the admissions process to become an Exchange Member or to explore options of indirect market access via one of the several market access providers to EEX Markets. Please reach out to the EEX Sales Team (sales@eex.com or +49 341 2156-555) to learn more about the possibilities and to start the onboarding process.

For further questions related to the admission process, please contact EEX Customer Care (membership@eex.com or +33 (0)1 70 36 33 42).

Technical access

The new products will be automatically integrated into the EEX TT Screen as usual. Customers trading through the solutions provided by Trayport® Joule® SaaS must ensure the products are included in their workbooks. The new products will be available within the corresponding Trayport instrument.

Exxeta Energy Trader® (EET) users can independently configure the new futures in their user interface. The registration of trades via Clearing Registration Service (eXRP) or Touchpoint can be used without additional adjustments.

If you wish to register trades at EEX via the Trayport Hosted Clearing link, please contact Trayport support with details of the brokers and clearing accounts you wish to use.

Please do not hesitate to contact us in case of any further questions.

Yours sincerely,

EEX Gas Market Operations

T + 33 1 73 03 96 24

gas@powernext.com

EEX TTF Natural Gas Month (\$/MMBtu) Futures: EEX führt neues Produkt ein

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

ab dem **15. April 2024** erweitert die European Energy Exchange (EEX) ihr Produktangebot an dem Terminmarkt für Gas um finanziell abgewickelte EEX TTF Natural Gas Month (\$/MMBtu) Futures.

Die Einführung bietet den Kunden ein erweitertes Angebot auf dem LNG Markt und dient als Ergänzung zu den bestehenden EEX JKM LNG Natural Gas Futures.

Produktsetup

Die neuen Produkte werden wie folgt im Handelssystem der EEX zum Orderbuchhandel und zur Trade Registration zur Verfügung stehen:

1) EEX TTF Natural Gas Front Month Financial Future USD

EEX Short Code	Name
LTFE	EEX TTF Natural Gas Month (\$/MMBtu) Futures

Weitere Informationen zu den Produkten finden Sie auf der EEX-Website in den EEX Kontraktsspezifikationen sowie in der EEX Produktcode-Liste.

Handelszeiten

Die neuen Produkte werden an allen EEX Gas Futures Handelstagen von 8:00 bis 18:00 Uhr ME(S)Z zum Handel zur Verfügung stehen.

Die Festlegung der täglichen Abrechnungspreise (Settlement Window) der EEX TTF Natural Gas Month (\$/MMBtu) Futures wird zwischen 17:00 und 17:15 ME(S)Z stattfinden.

Entgelte

Gemäß der [EEX AG Preisliste](#) und [ECC Preisliste](#) fallen folgende Entgelte an:

Produkt	EEX Entgelte	ECC Entgelte	Verfall Entgelte	Gesamtbetrag
EEX TTF Natural Gas Month (\$/MMBtu) Futures	7.00 \$/lot*	3.00 \$/lot*	1.00 \$/lot*	11.00 \$/lot*

*lot= 10,000 MMBtu

Zulassung/Produktzuordnung

Handelsteilnehmer, die bereits für die bestehenden EEX JKM Liquefied Natural Gas Futures (USD) zugelassen sind, können EEX TTF Natural Gas Month (\$/MMBtu) Futures handeln, sobald die Freischaltung im EEX-Handelssystem erfolgt ist. Die Handelsteilnehmer erhalten ein entsprechendes aktualisiertes Benachrichtigungsschreiben, sobald die Produktzuordnung abgeschlossen ist.

Handelsteilnehmer, die derzeit nicht für EEX JKM Liquefied Natural Gas Futures (USD) zugelassen sind, müssen sich an die Kundenbetreuung der EEX wenden.

Kunden, die noch nicht an der EEX aktiv sind, sind eingeladen, den Zulassungsprozess zu starten, um Börsenmitglied zu werden oder die Möglichkeiten eines indirekten Marktzugangs über einen der verschiedenen Marktzugangsanbieter zu den EEX-Märkten zu prüfen. Bitte

wenden Sie sich an das EEX Sales Team (sales@eex.com oder +49 341 2156-555), um mehr über die Möglichkeiten zu erfahren.

Bei weiteren Fragen zum Zulassungsprozess wenden Sie sich bitte an die EEX-Kundenbetreuung (membership@eex.com oder +33 (0)1 70 36 33 42).

Technischer Zugang

Die neuen Produkte werden automatisch in den EEX TT Screen integriert. Teilnehmer, die über die Lösungen von Trayport® Joule® SaaS handeln, müssen sicherstellen, dass die Produkte in ihren Arbeitsmappen enthalten sind. Die neuen Produkte werden im entsprechenden Trayport-Instrument für jeden Hub zur Verfügung stehen.

Exxeta Energy Trader® (EET) Anwender können die neuen Futures eigenständig in ihrer Benutzeroberfläche konfigurieren. Die Registrierung von Geschäften über Clearing Registration Service (eXRP) oder Touchpoint kann ohne weitere Anpassungen genutzt werden.

Wenn Sie Geschäfte an der EEX über den Trayport Hosted Clearing-Link registrieren möchten, wenden Sie sich bitte an den Trayport-Support mit den Details zu den Brokern und Clearing-Konten, die Sie nutzen möchten.

Für Fragen stehen wir Ihnen selbstverständlich gerne zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen

EEX Gas Market Operations

T + 33 1 73 03 96 24

gas@powernext.com